
Zápis z 269. zasedáńı AS MFF UK dne 23. února 2022

Př́ıtomni: C. Brom, Z. Drozd, J. Fiala, R. Grill, K. Houfek, V. Kala, J. Kalbáčová Vejpravová, M. Krtička
(př́ıchod 18.05, odchod 21.20), O. Pangrác, J. Pavl̊u, D. Schmoranzer (př́ıchod 18.30, odchod 21.55), J. Staněk,
J. Stráský (př́ıchod 18.15). M. Tancer (př́ıchod 18.10), K. Tůma, B. Vidová Hladká, A. Farkaš, A. Jalovcová,
M. Novotná, P. Schmidtová (př́ıchod 19.15), V. Švandeĺık, A. Yaghobová, F. Zaj́ıc, D. Zámyslický (př́ıchod
19.10).
Hosté: V. Doleǰśı (odchod 20.50), Z. Doležal (př́ıchod 18.05), J. Franc (odchod 21.00), V. Kuboň, M. Kulich,
M. Rokyta, J. Sgall (př́ıchod 20.35), L. Skrbek (př́ıchod 18.10), J. Suchomel, B. Svobodová, M. Vlach (odchod
20.05), M. Žák.
Omluveni: M. Burýšek.

Zasedáńı bylo zahájeno v 18:03 ve virtuálńı mı́stnosti platformy ZOOM. Zasedáńı ř́ıdil Z. Drozd.

Program zasedáńı — upravený

1. Schváleńı programu 269. zasedáńı AS MFF UK

2. Schváleńı zápisu z 268. zasedáńı AS MFF UK

3. Informace vedeńı fakulty

4. Oznámeńı změny v uskutečňováńı SP Informatika se zaměřeńım na vzděláváńı

5. Žádost o opětovné uděleńı oprávněńı uskutečňovat bakalářské studijńı programy:

— Matematika se zaměřeńım na vzděláváńı
— Fyzika se zaměřeńım na vzděláváńı
— Deskriptivńı geometrie se zaměřeńım na vzděláváńı

6. Vyjádřeńı senátu k záměru děkana jmenovat nového proděkana pro PRopagaci

7. Zpráva o plněńı Plánu realizace Strategického záměru MFF UK pro rok 2021

8. Opatřeńı děkana — Pravidla pro vypisováńı závěrečných praćı ve sdruženém studiu pro studenty MFF
UK

9. Procedura spojená s předkládáńım Strategického záměru MFF UK a zprávy o jeho plněńı Akademickému
senátu MFF UK

10. Vyhlášeńı voleb do SKAS MFF UK

11. Nedostatečná kapacita zkoušek a cvič́ıćıch (nejen) na informatické sekci

12. Různé

1. Schváleńı programu 269. zasedáńı AS MFF UK

Předseda AS MFF UK vysvětlil d̊uvody navržených změn v programu.

Př́ıtomno 18 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 18 – 0 – 0
Program byl schválen v upraveném zněńı (viz výše).

2. Schváleńı zápisu z 268. zasedáńı AS MFF UK

Zápis byl schválen tichým souhlasem. Předseda přiv́ıtal kooptovaného člena senátu Martina Tancera, který
nastoupil za odstoupivš́ıho Michala Žáka.

3. Informace vedeńı fakulty

Pan děkan informoval, že:
� vývoj covidové situace na MFF koṕıruje celostátńı trend,
� již začla prob́ıhat výuka tělesné výchovy,
� byl stanoven začátek výuky v ZS 2022/2023 již na 29. zář́ı (aby se částečně kompenzoval výpadek čtvrtk̊u
a pátk̊u v pr̊uběhu semestru),

� bylo provedeno měřeńı hluku v souvislosti s demonstracemi v okoĺı budov na Malé Straně,
� př́ıspěvek i dotace bude na rok 2022 snad mı́rné vyšš́ı, rozpočet UK však bude až v květnu, rozpočet
MFF UK potom nejsṕı̌s až v červnu.
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Pan proděkan Doležal oznámil, že
� všechny grantové zprávy GAČR byly odeslány včas,
� OGAP trṕı personálńım nedostatkem,
� pro nové projekty GAČR prob́ıhá registrace uchazeč̊u do interńıho systému,
� s financováńım projekt̊u GAČR PIF-Outgoing jsou jisté problémy, pracuje se na řešeńı, dotkne se pravděpodobně
i nových žadatel̊u,

� MŠMT připravuje spolu s Max Planck Society výzvu na vytvořeńı několika výzkumných center (Dioscuri),
fakulta registrovala předběžné zájemce.

Pan proděkan Skrbek sdělil, že
� se brzy rozběhne rekonstrukce opláštěńı budovy TL s využit́ım p̊ujčky z

”
Mikuláše“, stavbu bude realizovat

firma Auböck s.r.o. od 31. 3. 2022 s termı́nem dokončeńı ještě letos,
� fotovoltaická elektrárna na střeše TL bude demontována a trvale odstraněna,
� rekonstrukce spodńı zasedaćı mı́stnost na Karlově s multifunkčńı poj́ızdnou stěnou bude mı́t zpožděńı.

Pan děkan požádal členy AS MFF UK zda se nechtěj́ı připojit k prohlášeńıKD MFF UK k situaci na hranićıch
Ruska a Ukrajiny. UK již prohlášeńı vydala.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK se připojuje k vedeńı MFF UK a jeho Prohlášeńı k situaci na

Ukrajině.“

Př́ıtomno 21 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 21 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Pan proděkan Vlach uvedl, že:
� proběhnou Dny firem a to 27. a 28. dubna 2022,
� proběhl online

”
Jeden den s matematikou a informatikou“ (resp.

”
Jeden stream s informatikou a mate-

matikou“), zúčastnilo se asi 350 lid́ı,
� proběhlo Fyzikláńı 2022,
� v Kampusu Hybernská se otev́ırá výstava prof. Jana Valenty — Nanart.

R. Grill se otázal, kdy bude hotová ročńı závěrka. Pańı tajemnice uvedla, že se zat́ım čeká na uzavřeńı účetnictv́ı
UK, takže nemůže uvést žádný termı́n.

4. Oznámeńı změny v uskutečňováńı SP Informatika se zaměřeńım
na vzděláváńı

Prod. Kuboň informoval, že se jedná o prvńı ze série zamýšlených změn a aktualizaćı — IS chce modernizovat
výuku pro učitele. C. Brom okomentoval změny v SP.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ oznámeńı změny v uskutečňováńı

studijńıho programu Informatika se zaměřeńım na vzděláváńı.“

Př́ıtomno 24 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 24 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

5. Žádost o opětovné uděleńı oprávněńı uskutečňovat bakalářské
studijńı programy

Prod. Kuboň stručně uvedl a okomentoval okolnosti opětovných žádost́ı.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK bere se souhlasem na vědomı́ oznámeńı žádost o opětovné

uděleńı oprávněńı uskutečňovat bakalářské studijńı programy: 1. Matematika se zaměřeńım
na vzděláváńı, 2. Fyzika se zaměřeńım na vzděláváńı, 3. Deskriptivńı geometrie se zaměřeńım
na vzděláváńı.“

Př́ıtomno 23 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 23 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

Prod. Kuboň doplnil, že KD MFF UK dnes schválilo daľśı dvě žádosti o SP a to nový bakalářský SP
”
Science“

a změny v navazuj́ıćım magisterském SP
”
Učitelstv́ı informatiky pro středńı školy“.
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https://dnyfirem.matfyz.cz/
https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/informacni-dny/jeden-den-s-informatikou-a-matematikou/2022
https://www.mff.cuni.cz/cs/verejnost/informacni-dny/jeden-den-s-informatikou-a-matematikou/2022
https://fyziklani.cz/
https://www.kampushybernska.cz/2022/02/15/nanart/


6. Vyjádřeńı senátu k záměru děkana jmenovat nového proděkana
pro PRopagaci

Pan děkan představil dr. Michala Žáka, jako zamýšleného proděkana pro PRopagaci. M. Žák uvedl, že chce hledat
evolučńı cestu a předpokládá jen drobné změny. Chce v́ıce vytěžovat propagačńı komisi a podobné orgány. K.
Houfek komentoval reklamu v metru a na druhé straně neoslovováńı přijatých uchazeč̊u. M. Žák sĺıbil, že se na
dopis přijatým zaměř́ı. Prod. Vlach doporučil nepodléhat pocit̊um a věnovat se pečlivým pr̊uzkumům účinnosti
jednotlivých opatřeńı.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK vyjadřuje souhlas se záměrem děkana jmenovat do funkce proděkana

pro PRopagaci Mgr. Michala Žáka, Ph.D.“
Př́ıtomno 24 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 24 – 0 – 0

Usneseńı bylo přijato.

7. Zpráva o plněńı Plánu realizace Strategického záměru MFF UK
pro rok 2021

Pan děkan uvedl zprávu a vyzval ke komentář̊um. J. Pavl̊u se zeptal, zda se očekává nějaká inovace u zadáváńı
veřejných zakázek všech rozsah̊u, zejména v souvislosti s očekávanými investicemi v daľśıch letech. Pańı ta-
jemnice chce pośılit správńı odděleńı a dělat VZ častěji in-house. J. Stráský volá po zhodnoceńı, co jsme
všechno udělali pro redukci administrativy. Pańı tajemnice nab́ıdla na př́ı̌st́ım zasedáńı senátu spolu s kole-
gyněmi přednést krátkou prezentaci a odpovědět na dotazy k veřejným zakázkám na fakultě.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK projednal se souhlasem zprávu o plněńı realizace Strategického

záměru MFF UK pro rok 2021.“
Př́ıtomno 22 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 21 – 0 – 1

Usneseńı bylo přijato.

Přestávka od 20.05 do 20.15.

8. Opatřeńı děkana — Pravidla pro vypisováńı závěrečných praćı
ve sdruženém studiu pro studenty MFF UK

Pan děkan vysvětluje, proč a k čemu je toto opatřeńı potřeba (má zejména ochránit naše studenty).

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK souhlaśı s vydáńım opatřeńı děkana Pravidla pro vypisováńı

závěrečných praćı ve sdruženém studiu pro studenty MFF UK.“
Př́ıtomno 24 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 24 – 0 – 0

Usneseńı bylo přijato.

9. Procedura spojená s předkládáńım Strategického záměru MFF UK
a zprávy o jeho plněńı Akademickému senátu MFF UK

Proběhla diskuse nad Jednaćım řádem AS MFF UK s ohledem na nejasný výklad procesu předkládáńı
některých dokument̊u.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK upřesňuje proceduru s předkládáńım a projednáváńım Strate-

gického záměru MFF UK a zprávy o plněńı Strategického záměru MFF UK následuj́ıćım
zp̊usobem: a) Strategický záměr MFF UK je senátu předkládán minimálně 21 dńı před za-
sedáńım. AS MFF UK Strategický záměr schvaluje. b) Plán realizace Strategický záměru
MFF UK na daný rok je senátu předkládán minimálně 9 dńı před zasedáńım a senát ho schva-
luje. c) Zpráva o plněńı plánu realizace Strategického záměru MFF UK je senátu předkládána
minimálně 9 dńı před zasedáńım, AS MFF UK tuto zprávu bere na vědomı́ a vyjadřuje své
stanovisko. “

Př́ıtomno 24 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 24 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.
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10. Vyhlášeńı voleb do SKAS MFF UK

Návrh vyhlášeńı voleb do SKAS MFF UK byl krátce projednán.

Návrh usneseńı:
”
AS MFF UK vyhlašuje volby do SKAS MFF UK. Volby proběhnou ve dnech

26.–28. dubna 2022 a to výhradně online formou.“

Př́ıtomno 24 člen̊u AS MFF UK, Hlasováńı 24 – 0 – 0
Usneseńı bylo přijato.

11. Nedostatečná kapacita zkoušek a cvič́ıćıch (nejen) na informa-
tické sekci

F. Zaj́ıc vysvětlil d̊uvod tohoto bodu programu, SKAS MFF UK se j́ım již zabýval a přijal k němu nějaká
usneseńı ohledně didaktické podpory vyučuj́ıćıch a mezisekčńı výměny cvič́ıćıch.

Proběhla obš́ırná diskuse se závěrem, že pokud je na začátku zkouškového obdob́ı vypsáno málo termı́n̊u, je
třeba upozornit vyučuj́ıćıho / garanta předmětu / garanta SP / studijńıho proděkana.

AS MFF UK navrhuje vedeńı MFF UK vyhodnotit, jestli stávaj́ıćı mechanismus, pomoćı kterého studenti
mohou hlásit závažné studijńı problémy, dobře funguje.

12. Různé

A. Farkaš uvedl, že v o365 budou mı́t studenti konečně v emailech uvedena jména (resp. loginy, ne č́ısla). Daľśı
zprávy o rozvoji IT na UK ponechá na př́ı̌stě.

C. Brom informoval, že na univerzitńı úrovni vznikla skupina pro ekonomiku na UK a že je jej́ım členem. Komise
se bude se starat např. o možnosti komerčńıch úvěr̊u pro UK.

R. Grill se dotázal, zda maj́ı senátoři zájem o výjezdńı zasedáńı. Diskuse byla ponechána na daľśı zasedáńı.

J. Pavl̊u nadnesl, zda by AS MFF UK nechtěl delegovat pro jednoduchost trvalé zástupce do výběrových
komiśı.

Termı́ny daľśıch zasedáńı jsou: 23. 3. 2022, 27. 4. 2022.

Jednáńı bylo ukončeno v 22.20.

Zapsal J. Pavl̊u.
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